
Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr X/2019 
z X Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 5 czerwca 2019 r. 
 
W Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy - Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Daniel Kulkowski, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica, Radca Prawny – Robert Dargiewicz.     
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia X Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski o 
godzinie 14:27.   
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało 17 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 
Nie zgłoszono.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Stwierdzam, że porządek obrad 
został przyjęty bez uwag.  
 
II. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym.  
Przewodniczący Rady Gminy złożył informacje o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
 
III. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie 
ustnych pytań kierowanych do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak złożyła sprawozdanie o pracach podjętych od 
ostatniej sesji. 
 
Pani Weronika Chmielowiec – Poinformowała, że na zebraniu wiejskim w Borkowie 
mieszkańcy większością głosów opowiedzieli się za wprowadzaniem skrzyżowań 
równorzędnych w związku z przebudową ul. Kasztanowej oraz za tym, aby takie 
rozwiązanie wprowadzić jak najszybciej. Zwróciła uwagę, że informacja o 
wprowadzeniu nowej frakcji odpadów komunalnych powinna zostać bardziej 
rozpowszechniona.  
 
Pani Monika Ficek – zapytała czy przejście dla pieszych obok świetlicy wiejskiej w 
Żukczynie zostanie bardziej zabezpieczone oraz o to, z czego wynika opłata 
pobierana za założenie ogrodowego licznika zużytej wody.  Zapytała także, czy 
byłaby możliwość zaproszenia na dożynki znanego zespołu muzycznego.  
 
Pan Andrzej Chmielewski – zapytał czy istnieje już koncepcja dotycząca połączenia 



szynowego. Zapytał czy byłaby możliwość włączenia starszych grup wiekowych do 
Młodzieżowej Rady Gminy.  
 
Pan Karol Kardasiński – poprosił o okoszenie terenu przystani w Wiślince.  
 
IV. Interpelacje i zapytania radnych – interpelacje i zapytania skierowane  do 
Wójta Gminy w trybie art. 24 ust.3-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wpłynęło 10 interpelacji i zapytań, 
które zostały przekazane do Wójta Gminy zgodnie z właściwością.   
 
V. Sprawy sołeckie. 
1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono 
2. Zapytania i wnioski sołeckie 
Pani Jolanta Bielecka – poinformowała, że most w Krępcu został otwarty. 
Podziękowała za szybkie zakończenie remontu.   

 
VI. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  
 

1. zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica –Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o naprawę dachu sali gimnastycznej szkoły 
w Borkowie.  
Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – udzielił odpowiedzi na pytanie.  
W dyskusji w powyższym temacie udział wzięli: Pani Weronika Chmielowiec, Pan 
Karol Kardasiński, Pan Daniel Kulkowski - Zastępca Wójta.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/54/2019 z dnia 28 
czerwca 2019 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019. 
 
2. inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego  
Projekt uchwały przedstawiła M. Lica –Skarbnik Gminy. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – zapytała o możliwość wprowadzenia zapisu o innych 
formach wnoszenia opłaty z tytułu podatku.  
Radca Prawny -  udzielił odpowiedzi na pytanie.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/55/2019 z dnia 28 
czerwca 2019 roku w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego.  
 
3. powołania Zespołu do spraw wyboru ławników na kadencję 2020-2023 do 
Sądu Okręgowego w Gdańsku oraz Sądu Rejonowego Gdańsk-Południe w 
Gdańsku.  
Projekt uchwały przedstawiła M. Grzegorczyk – Sekretarz Gminy.  



Do pracy w zespole do spraw wyboru ławników na kadencję 2020-2023 do Sądu 
Okręgowego w Gdańsku oraz Sądu Rejonowego Gdańsk-Południe w Gdańsku 
zgłosili się następujący radni: 
Pani Weronika Chmielowiec  
Pani Małgorzata Osowska  
Pani Krystyna Białek  
Pan Andrzej Chmielewski.   
 
Pani Weronika Chmielowiec – zapytała o zasady funkcjonowania zespołu do spraw 
wyboru ławników.  
Pani Sekretarz – udzieliła wyjaśnień dotyczących zasady funkcjonowania zespołu do 
spraw wyboru ławników. 
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/56/2019 z dnia 28 
czerwca 2019 roku w sprawie powołania Zespołu do spraw wyboru ławników na 
kadencję 2020-2023 do Sądu Okręgowego w Gdańsku oraz Sądu Rejonowego 
Gdańsk-Południe w Gdańsku.  
 

4. zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku dotyczącego uchwały Rady Gminy Pruszcz 
Gdański w sprawie wprowadzenia opłaty targowej  
Projekt uchwały przedstawił R. Dargiewicz – radca Prawny Urzędu Gminy.  
Podjęto dyskusję dotyczącą inkasentów opłaty targowej, w której udział wzięli:  
Pan Karol Kardasiński, Pan Robert Dargiewicz, Pani Monika Ficek.   
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 9 osób, przeciw 3 osoby, 3 osoby wstrzymały się od głosu, 2 
osoby nie oddały głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/57/2019 z dnia 28 
czerwca 2019 roku w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku dotyczącego uchwały Rady Gminy 
Pruszcz Gdański w sprawie wprowadzenia opłaty targowej.  
 

5. nabycia działek 86/13, 86/52 i 86/63 w Straszynie na własność Gminy 
Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Pan Szymon Benedyk – Poruszył kwestię pielęgnacji drzew stanowiących pomniki 
przyrody, znajdujących się na działkach 86/13, 86/52 i 86/63 oraz jej kosztów. Złożył 
wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad.  
 
Pan Remigiusz Kwieciński – zapytał dlaczego przejęcie ma nastąpić w drodze 
zakupu i z jakimi kosztami się to wiąże? 
 
Pan Krzysztof Miliński - udzielił informacji, że uchwała nie reguluje sposobu 
nabycia działki i nie musi ono nastąpić w drodze zakupu.  
 
Pani Monika Rynkowska – odniosła się do wypowiedzi Pana Szymona Benedyka. 
Poparła wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad.  
 



W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za zdjęciem projektu 
uchwały z porządku obrad głosowało 7 osób, przeciw 3 osoby, 7 osób wstrzymało się 
od głosu, projekt uchwały nie został zdjęty z porządku obrad.  
 
Pan Karol Kardasiński – zapytał czy droga stanowiąca działki 86/13, 86/52 i 86/63 
spełnia wymagania zawarte w uchwale w sprawie zasad nabywania nieruchomości 
gruntowych przeznaczonych na komunikację nie stanowiących publicznych dróg 
gminnych?  
 
Pani Małgorzata Osowska – wyjaśniła, że to przejęcie stanowi szczególny 
przypadek ze względu na znajdujące się tam pomniki przyrody.   
 

Podjęto dyskusję dotyczącą przejęcia działek 86/13, 86/52 i 86/63 oraz pielęgnacji 
pomników przyrody, w której udział wzięli: Pani Weronika Chmielowiec, Pani 
Małgorzata Osowska, Pan Szymon Benedyk, Pan Remigiusz Kwieciński, Pani 
Krystyna Białek, Pan Karol Kardasiński, Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Pani 
Monika Rynkowska, Pani Monika Ficek, Pani Aniela Kossak-Wińska – sołtys 
Arciszewa.   
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 8 osób, przeciw 5 osób, 4 osoby wstrzymały się od głosu, Rada 
Gminy podjęła uchwałę nr X/58/2019 z dnia 28 czerwca 2019 roku w sprawie nabycia 
działek 86/13, 86/52 i 86/63 w Straszynie na własność Gminy Pruszcz Gdański.  
 
6. sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowych położonych w 
Przejazdowie, stanowiących własność Gminy Pruszcz Gdański na rzecz 
użytkownika wieczystego 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/59/2019 z dnia 28 
czerwca 2019 roku w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowych 
położonych w Przejazdowie, stanowiących własność Gminy Pruszcz Gdański na 
rzecz użytkownika wieczystego.  
 
7. zmiany uchwały nr XIX/30/2016 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 20 
maja 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla 
Gminy Kolbudy na zadnie np. Budowa obiektu szkolnego w Kowalach na 
terenie Gminy Kolbudy przy ul. Apollina 
Projekt uchwały przedstawiła A. Pałaszewska – Zastępca Kierownika Referatu 
Inwestycji i Remontów.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/60/2019 z dnia 28 



czerwca 2019 roku w sprawie zmiany uchwały nr XIX/30/2016 Rady Gminy Pruszcz 
Gdański z dnia 20 maja 2016 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej dla Gminy Kolbudy na zadnie np. Budowa obiektu szkolnego w Kowalach 
na terenie Gminy Kolbudy przy ul. Apollina.  
 
8. zmiany uchwały nr XLV/90/2018 Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 12 
października 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej dla Miasta Gdańska na zadnie np. Budowa obiektu szkolnego w 
Kowalach na terenie Gminy Kolbudy przy ul. Apollina 
Projekt uchwały przedstawiła A. Pałaszewska – Zastępca Kierownika Referatu 
Inwestycji i Remontów 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/61/2019 z dnia 28 
czerwca 2019 roku w sprawie zmiany uchwały nr XLV/90/2018 Rady Gminy Pruszcz 
Gdański z dnia 12 października 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej dla Miasta Gdańska na zadnie np. Budowa obiektu szkolnego w 
Kowalach na terenie Gminy Kolbudy przy ul. Apollina.  
 
9. nabycia na własność Gminy Pruszcz Gdański działki nr 12/253 obręb 
Straszyn  
Projekt uchwały przedstawiła J. Falasa  – pracownik merytoryczny.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 15 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy podjęła 
uchwałę nr X/62/2019 z dnia 28 czerwca 2019 roku w sprawie nabycia na własność 
Gminy Pruszcz Gdański działki nr 12/253 obręb Straszyn.   

 
10. nabycia na własność Gminy Pruszcz Gdański działki nr 109/22 obręb 
Żukczyn w msc. Żukczyn 
Projekt uchwały przedstawiła J. Falasa  – pracownik merytoryczny.   
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, 1 osoba nie oddała głosu, Rada Gminy podjęła uchwałę 
nr X/63/2019 z dnia 28 czerwca 2019 roku w sprawie nabycia na własność Gminy 
Pruszcz Gdański działki nr 109/22 obręb Żukczyn w msc. Żukczyn.  
 
11. określenia szczegółowych zasad i trybu przyznawania nagród i 
wyróżnień Wójta Gminy Pruszcz Gdański za wybitne osiągnięcia sportowe  
Projekt uchwały przedstawił K. Kardasiński - przedstawiciel Klubu Radnych 
„Porozumienie Samorządowe Gminy Pruszcz Gdański”.  



Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Andrzej Chmielewski – zaproponował aby w przyszłości przyznawać nagrody 
za osiągnięcia w innych dziedzinach np. muzycznych, kulturalnych, czytelniczych czy 
wolontariacie.  
Pani Karolina Wołosowska – poparła stanowisko Pana Andrzeja Chmielewskiego.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/64/2019  
z dnia 28 czerwca 2019 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad i trybu 
przyznawania nagród i wyróżnień Wójta Gminy Pruszcz Gdański za wybitne 
osiągnięcia sportowe.   
 
12. wprowadzenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego  
Projekt uchwały przedstawiła E. Drzazga – Zastępca Kierownika GOPS.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję.  
Nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania (w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr X/65/2019  
z dnia 28 czerwca 2019 roku w sprawie wprowadzenia wzoru wniosku o wypłatę 
dodatku energetycznego.  
 

VII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 
VIII. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak udzieliła odpowiedzi na ustne pytania 
skierowane do Wójta. 
Zastępca Wójta Daniel Kulkowski uzupełnił wypowiedź.  
 
Podjęto dyskusję na temat odpadów komunalnych, w której udział wzięli Pani 
Krystyna Białek, Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, Pan Karol Kardasiński, Pan 
Andrzej Chmielewski, Pani Monika Rynkowska, Pani Weronika Chmielowiec. 
 
IX. Wolne wnioski. 
 
Pani Monika Ficek – Złożyła wniosek o przygotowanie lub rozpoczęcie dyskusji nad 
przygotowaniem wynagrodzenia dla nauczycieli np. w postaci dodatku 
motywacyjnego, który stanowiłby formę podziękowania za znakomite przygotowanie 
uczniów do egzaminów gimnazjalnych, czego efektem są wysokie wyniki 
przewyższające średnią krajową, wojewódzką oraz powiatową.  
 
X. Zakończenie Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że X Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została 
zakończona o godz. 16:47.  
 
 
Protokołowała: Monika Sieniek  


